
 

Haarlem, 13 februari 2014 

 

Geachte raadsleden, 

 

Het ligt voor de hand om als directeur van het Historisch Museum het belang te 

benadrukken voor het in stand houden en ondersteunen van de cultuur en de culturele 

erfgoedinstellingen in Haarlem. Maar dat pleidooi is de afgelopen tijd al vaak gehouden en 

het belang ervan is door een groot gedeelte van de raadsleden al onderschreven. We 

kunnen allemaal zoals we hier zitten, met de recentste cultuurmonitor in de hand, bewijzen 

dat we het waard zijn om te blijven bestaan.  

 

Ik wil mijn spreektijd liever gebruiken om een pleidooi te houden voor het belang van het 

borgen van het verleden van Haarlem. Niet als doel op zich, maar als middel om een stevig 

fundament te vormen voor de toekomst van de generaties na ons.  

In dat kader : Educatie speelt een belangrijke rol in ons programma. Door schoolkinderen op 

inzichtelijke wijze een beeld te geven van de historie van Haarlem zal de stad meer voor ze 

zijn dan de plek waar ze wonen. Ze zullen zuiniger zijn op HUN stad als ze er meer van weten 

en ze zullen zich er veilig voelen. Trots zijn op Haarlem is niet voorbehouden aan ons, de 

volwassenen, ook kinderen kennen dat gevoel. 

Maar het museum is niet alleen voor kinderen: ook voor bezoekers van buiten Haarlem en 

de Haarlemmers zelf is het museum onmisbaar. We zijn momenteel bezig met een 

verbouwing waardoor wij ook voor de buurt meer kunnen betekenen. Er komt een 

huiskamer waar buurtgenoten elkaar kunnen treffen onder het genot van een kop goede 

koffie. 

 

Het museum is sinds de lastige periode ruim een jaar geleden als een Fenix uit de as 

herrezen. Eind 2012 zag het er somber uit maar we hebben ons glorieus herpakt en hebben 

het afgelopen jaar een stijging van 65 procent in het aantal bezoekers gezien. Die stijging 



heeft te maken met een professionalisering van het museum en met de plannen voor een 

stadsmuseum die nu al gefaseerd worden gerealiseerd. Niet alleen hebben wij het afgelopen 

jaar ons bestaansrecht bewezen maar ook hebben wij aangetoond dat wij veerkrachtig zijn 

en dat wij met een positieve instelling en een onwankelbaar geloof in de meerwaarde van 

ons museum, het tij kunnen keren. Wij zijn kortom, op weg om een volwaardige speler te 

worden in het veld van culturele erfgoedinstellingen van Haarlem, het proces is in volle 

gang! 

 

Uiteindelijk is het het streven van het museum om, geheel in de trend van de 

zelfredzaamheid, onze eigen broek op te kunnen houden. Om dat te kunnen bewerkstelligen 

moeten wij aantonen dat de stijgende lijn in het aantal bezoekers en de toenemende 

aandacht voor het museum geen toevalstreffers zijn geweest, maar een afspiegeling van de 

structureel toenemende belangstelling voor historie van onze prachtige stad. Wij vragen niet 

veel van de gemeente. We hebben een bescheiden bedrag nodig om de komende jaren 

verder te kunnen groeien als stadsmuseum. De goodwill van Haarlem is hard nodig, ook om 

aan andere financiers te kunnen tonen dat ook Haarlem zelf achter ons staat. 

 

Wij vragen uw steun voor de toekomst van het verleden. 

 


